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Á városi tanács vb üléséről jelentjük 

Gazdálkodás az első 
félévben - Utcakeresztelő 

Szeged megyei város tanácsának végrehajtó bizottsága 
ülést tartott tegnap, csütörtökön délelőtt. Papp Gyula el-
nökletével. A testület több előterjesztést és napirendi té-
mát. megtárgyalt. Ezek közül a két legfontosabbról szá-
molunk be tudósításunkban: a tanács idei első félévi költ-
ségvetési és fejlesztési tervének teljesítéséről és a névtelen 
utcák elnevezéséről. 

í . 
mészétesen áthúzódik a má-

utcák elnevezése. A testület 
az utcanevekkel foglalkozó 
bizottság javaslatait elfogad-
va, több mint 50 utcának 
adott nevet Tisztelve a ha-
gyományokat, úgy döntött, 
hogy a Búvár-tó környéki ú j 
utcák nevében helyes meg-
örökíteni az azelőtt ott élt 

sodik fél évre. Lakásberuhá- utcaneveket, ha nem is azo-
zásra az első félévben közel nos helyen. így itt 3 ú j elne-
400 mi l l ió t költött a város; a vezés született: Kazánház ut-
lakásberuházás teljesítésének ca, Fű tőmű utca (a bennük 
pénzügyi akadá lya a továb- levő jel lemző építményekről) 
faiakban sem lesz. A kivite- és Csáky József utca (szegedi 

^ ' f l f . - „ f ü l " ' 6 ' lezök úgy nyilatkoztak, hogy születésű szobrászművész-

a lakásokhoz kapcsolódó in- ről). A régi Gergely utca 
tézmény- és szolgáltató háló- megváltozott jellege miat t 
zat is elkészül év végére — Gergely köz néven él to-
á m ehhez jelentős erőfeszí- vább. Hattyason ú j utcák 
tésekre lesz szükség. Az nyíltak, s ezeket a régiekhez 
egészségügyi ágazatbán a igazodó tematika szerint ne-
kórházi pavi lon építésénél vezték el : Kece utca, Szi-
még tiszteletben tarthat ják a gony utca, Harangláb utca, 
határidőt, az öregek otthonát Mozdony utca. Szeged két 
képező garzonház kiviteli üdülőterületén (Traktor út-
tervei azonban több hónapos ca környéke é6 a Sziksós-tó 
késéssel készültek el. ami- körül i rész) utcák alakultak 
nek következményei kézen- ki — ezek elnevezése is idő-
fekvők. A Rózsa Ferenc su- szerűvé vált. Az elnevezés 
gárúti 100 személyes óvoda logikája: a Traktor utcátói 
üzembe helyezése megtör- é s z a k r a e s s rész utcácskái 
tént, á tadták a Madách utcai 

A tanács idei első félévi 
gazdálkodását kiegyensúlyo-
zottság, ütemesség és józan 
takarékosság 
A költségvetésben zavarta-
lan volt a pénzellátás, a be-
vételek a tervezettnél maga-
sabb összeget hoztak. A gaz-
dálkodásban elsőbbséget él-
vezett a lakosság alapellátá-
sa. Lemaradás jószerével 
csak a felújítások teljesítésé-
ben tapasztalható, ezért az év 
hátralevő részében a vb 
szükségesnek tartja a felújí-
tási munkák meggyorsítását. 

A fejlesztési a lappal való 
gazdálkodás tükrözi az álta-
lános, országos gazdaságpoli-
tikai törekvéseket — neveze-
tesen: a beruházások bizo- ieni, aiautas. a maua i n HKOI délre esők férfi nevet 
nyos korlátozását és a hato- iskola éttermet, konyhá já t és n '' ' " 
d ik ötéves tervre történő za- kazánházát , folyamatban van kaptak. így: Leda utca, 
vartalan és folyamatos átme- a tápéi óvoda bővítése és a Emese utca, Csinszka utca, 
net biztosítását. Az első fél- szőregi általános iskola épí- Eszter utca, Flóra utca Bog-
év tapasztalatai szerint az tése. Hamarosan befejeződik l á r k a u t c a > J Ú H a u t c ^ " K a t a . 

sa, de a szerkezetépítés áthú- l i n u t c á-' J u d l t u t c a > L 3 " ™ 
zódik 1981-re. A szennyvíz- utca, Ágnes utca, Aranka út-
tisztító első szakaszának ca, Borbála utca, Dorottya 
próbaüzemét (déli átemelő) a u t Gizella utca I ldikó, 
harmadik negyedev vegére . . . . . . . , , . , 
várhatjuk. Az algyői vízbá- Izabella, Klara es Orsolya ut-

zis kivitelezése a következő ca — illetve: Ábel, Ambrus, 
ötéves tervben kezdődik meg, András, Bertalan, Botond, 
jelenleg a beruházás élőké- Bulcsu és Cserőke utca lesz. 

folyamatban. 

A testület határozatában fel- Sziksós-fürdőnél régi dulo-

hívja a gazdálkodó és a nevekből, gyümölcs- és vi-

szakigazgatási szerveket, rágnevekből válogattak. Az 

hogy tegyenek meg mindent i t t e n i utcanevek a követke-

az 1980. évi terv sikeres be- z » k lesznek: Pipitér, Galago-

fejezéséért és biztosítsák a ny a- Rekettye, Bordányi, Ki-

zavartalan átmenetet a hato- kirics. Kökény. Berkenye, 

dik ötéves tervhez. Kü l ö n K á k a > F ü r t > Venyige, 

vb a kivitelező Kadarka, Kövid inka, Subasa. 
Muskotály, Őszibarack, Szal-

ötödik ötéves terv módosított a könyvtár-levéltár alapozá-
célkitűzései teljesíthetők az 
esztendő végéig, s ez egyút-
tal Szeged további d inamikus 
fejlődésének garanciája. 

Különös figyelemmel ta-
nulmányozta és elemezte a 
végrehajtó bizottság a taka-
rékossági intézkedések vég-
rehajtását. Ennek az intéz-

kedési tervnek köszönhetően . v a n_ 

érdemi megtakarítások szü-
lettek. Pé ldáu l az energia-

felhasználás jelentősen csök-

kent- A közvilágítás csök-

kentett üzemelése fontos té-

tel a takarékszámlán — 

ugyanakkor a testület elég-

telennek minősítette az e6ti 

és ha jna l i kivilágítás színvo-

nalát, pontosabban a „lám-

pagyújtás" és a „lámpa-

oltás" idejének a szükséglet-

hez, a közlekedés és a köz-

biztonság igényeihez alkal-

mazkodó módosítását sürget-

te, s ebben az ügyben gyors 

intézkedést kért. 

apellált a 

vál lalatok fokozott megérté-

sére és támogatására. 

Az első félévben Szeged 

lakossága 19 millió forint ér-

tékű társadalmi szorgalom 

mai járult hozzá a város szé-

pítéséhez és gazdagításához. 

Több ezer fiatal is részt vett 

a munkaakciókban. A „Dol-

gozz négy órát Szegedért" 

mozgalom 11 szakközépisko-

la és g imnáz ium tanulóit 

mozdította munkára . Az egy 

üzem, egy park akcióban 33 

vál lalat dolgozói kapcsolód-

tak be és eredményes volt a 

lakosság számára meghirde-

tett virágosítási felhívás is 

A szocialista brigádok főként 

a gyermekintézményeknek 

segítettek, karbantartási 

munkákka l . 

A fejlesztési a lap pénzügyi 

teljesítése összességében ará-

nyos és elfogadható, ha be-

ka lku lá l juk a kimutatott 32 

százalék mellett azt is, hogy 

a számlázások egy része ter-

A városépítés folyamatá-

ban, utcák, városrészek át-

rendeződése folytán, ismét 

szükségszerűvé vált névtelen 

máskert, Vereshomok, Man-

dula, Cseresznye, Sömlyék, 

Körte, Gesztenye, R ing ló és 

Toboz utca. 

A végrehajtó bizottság el-

rendelte az új utcanévtáblák 

és házszámok elkészíttetését 

és kihelyezését október vé-

géig. 

Psiichiátriai kongresszus 
kezdődött Szegeden 

A Szegedi Orvostudomá-
nyi Egyetem oktatási köz-
pont jának nagytermében 
tegnap délelőtt megkezdő-
dött a Magyar Rehabilitá-
ciós Társaság Pszichiátriai 
Szekciójának IV. tudomá-
nyos konferenciája. Mint-
egy 250 hazai és külföldi 
szakember a háromnapos 
vándorgyűlés során négy 
szekcióban vitat ja meg a 
pszichiátriai rehabil i táció 
legfontosabb aktuál is kér-
déseit. A hazai pszichiáte-
rek mellett szovjet, ameri-
kai, NDK- és NSZK-beli, 
cseh, lengyel, jugoszláv és 
bolgár szakemberek is részt 
vesznek a tanácskozáson. A 
három fő téma: A beteg és 
a gyógyító személyzet kap-
csolata, mint a rehabilitá-
ciós folyamat közveti tője; 
A gyermek- és serdülőkori 
rehabilitáció; A korszerű 
extramurális pszichiátriai 
ellátás, mint a rehabilitáció 
feltétele. 

A résztvevőket dr. Szi-
lárd János egyetemi tanár, 
a SZOTE ideg. és elmekór-
tani k l i n iká j ának igazgató-
ja, a szervező bizottság el-
nöke köszöntötte. Üdvözöl-
te a konferenciát a megye 
párt- és tanácsi szerveinek 
nevében Szabó G. László, a 
megyei tanács elnökhelyet-
tese. va lamint a vendéglátó 
egyetem képviseletében dr. 
Földes Vilmos egyetemi ta-
nár. az általános orvosi kar 
dékánja. Szólt a konferen-
ciához a pszichiátriai reha-
bil i táció három nemzetközi 
tekintélyű vezető képviselő-
je. Irvin Blumberg . pro-
fesszor, a Nemzetközi Pszi-
chiátriai Rehabil i tációs Tár-
saság főtitkára. aki az 
Egészségügyi Világszervezet 
képviselőjeként vesz részt a 
tanácskozáson, va lamin t J . 
J . Tupicin kandidátus, le-
ningrádi tudományos osz-
tályvezető és Éhrig Lange 
drezdai professzor. 

A Magyar Rehabil itációs 

Társaság Pszichiátriai Szek-

ció jának IV. vándorgyűlé-

sén a háromnapos tudomá-

A tegnap kezdődött tudományos konferencia megnyitóján 
ünnepélyes keretek között dr. Földes Vilmos egyetemi ta-
nár, a SZOTE általános orvosi karának dékán ja átnyúj-
totta N. A. Preobrazsenszkij akadémikusnak, a Szovjet Or-
vostudományi Akadémia főt i tkárának, Lenin-díjas tudósnak 
a Magyar Orvostudományi Társaságok és Egyesületek Szö-

vetségének tiszteletbeli tagságát igazoló oklevelet 

Somogy i Ká ro l yné íelvetelel 

lelki sérültek rehabil i tációjával foglalkozó szegedi ta-
nácskozás résztvevői a nyitóeseményen 

nyos program során mint-
egy 130 előadás hangzik el. 
Több kiál l í tás kapcsolódik a 
szakmai * rendezvényekhez. 

Az előadások mellett a 
szervezők gazdag szabad 
idős programról is gondos-
kodtak. 

Fejlődő országok napja az OMÉK-on 

Nemzetközi bemutatók 
Csütörtökön tartották a 

fejlődő országok napjá t az 
Országos Mezőgazdasági és 
Élelmiszeripari Kiál l í táson. 

A kiáll ításon viszonylag 
szerényen képviseltetik 

Javultak a nők körülményei 
Jelentősen javultak az utób- tására. Különfé le korszerű 

bi öt évben a bányaiparban felszerelésekkel csökkentet-
dolgozó nök élet- és munka-
körülményei — hangoztatták 
a Bányaipari Dolgozók Szak-
szervezete nőbizottságának 
csütörtökön Tatabányán 
megtartott ülésén. E megál-
lapítás annak a nagyszabású, 
a bányaipar egészére kiterje-
dő felmérésnek a summája , 
amely a szakszervezet nőbi-
zottságának kezdeményezé-
sére zajlott le országszerte. 
Az együttesen 27 000 nőt 
foglalkoztató bányaipari üze-
mekben szinte mindenüt t j ó 

ték például a munkahelye-
ken a zajártalmakat, minden 
szénmedencében a szociális 
előírásoknak megfelelő fürdő 
és egészségügyi létesítmé-
nyek állnak a nődolgozók 
rendelkezésére. A több gye-
reket nevelő anyákat — sa-
já t kérésükre — csak dél-
előttös műszakban foglalkoz-
tatják. A munkában ki tűnt 
nők rendes évi szabadságu-
kon felül jutalomszabadságot 
is kapnak. A nőpolit ikái ha-
tározat szellemében megkü-

vezettek be a bérek fejlesz-
tésére is. 

Bár az egyenlő munkáér t 
egyenlő bért elve még nem 
teljes mértékben valósult 
meg, de egyre kisebb az in-
dokolatlan különbség az azo-
nos munkát végző férfi- és 
nödolgozó bére között. 

Mint a tanácskozáson el-
mondották, a női egyenjogú-
ság kiszélesítését szolgálja az 
is, hogy a jövő év januárjá-
tól az ország minden szén-
bányavállalatánál a nök is 
megkapják a természetbeni 

ugyan magukat a harmad ik 
vi lág országai, mégis népes 
hallgatóság előtt zajlottak 
le a szakmai előadások. A 
F A O és a TESCO tevékeny-
ségéről tartott előadásokból 
kiderült : az elmúlt öt év-
ben több mint 300 külföldi 
egyetemi hal lgató kapott ok-
levelet a hazai mezőgazda-
sági felsőoktatási intézmé-
nyekben. Többségük Irak-
ból, Tanzániából , Jamaicá-
ból, Etiópiából, a Benini 

igényeket — amint a bemu-
tató a lka lmával e lmondták 
— az iparág ki tudja elégí-
teni, a j ó ellátás feltétele 
a kereskedelem hűtőkapaci-
tása. 

Meglátogatta a kiáll ítást 
Miroslav Petrik csehszlovák 
mezőgazdasági és élelmezés-
ügy i miniszter, aki elisme-
réssel nyilatkozott a látot-
takról. 

Pá l Lénárd, az MTA fö-
Köztársaságból, Laoszból jött t i tkára csütörtökön meglá-
Magyarországra, tanulni . 

A gasztronómiai nap kere-
tében a hűtőipar tartott be-
mutatót a kereskedelem 
képviselőinek azokból a ter-
mékekből , amelyek most 
vagy a közeljövőben jelen-
nek meg a forgalomban. 
Ezek: a. pizza, a meggy-
leves, a mexikói saláta és a 
különféle rétesek. Ezekkel 
együtt jelenleg mintegy 60 
—70-féle termék szerepel az 
iparág kínálatában, s az egy 

helyi kezdeményezésekkel lönböztetett figyelemmel tö- juttatást, a díjmentes szenet. f,5re j u t ő fogyasztás megha-
egészítették ki a központi rődnek a bányavál la latoknál Ez a járandóság eddig a 
határozatokat, s anyagilag is a nagycsaládosokkal és a szénbányavál lalatoknál csak 
sokat áldoztak a nők élet-és gyereküket egyedül nevelő a családfenntartó férfiakat 

munkakörü lményeinek javí- anyákkal . Több intézkedést illette meg. (MTI) i 

ladja már a nyolc kilót. Az 

újdonságok és a már ismert 

mirelit készítmények iránti 

togatta az OMÉK-ot. A lá-
tottakról e lmondta: az élel-
miszer-gazdaság szerepe ma 
már világszerte stratégiai 
fontosságú. Ezért kell meg-
gyorsítani azokat a kutatá-
sokat, amelyek az ú jabb, 
nagy termelőképességü faj^ 
ták előállítását és az ener-
giatakarékos élelmiszerek 
gyártását segítik. Jócskán 
van behoznivaló, hiszen a 
korábbi évek gépi. techno-
lógiai. növérn / rielmi fej-
lesztései sorá • az energia-
takarékosságot gyakran mel-
lékes témaként kezelték, 
nemri tkán pazarlás is elő-
fordult. (MTI) 


